
Skolebestyrelsesmøde Østervangsskolen 

og Vor Frue Skole 
Skolebestyrelsesmøde den 19/8 2019 

  

Kl. 18.00 – 21.00, Lærerværelset 
 

Deltagere/inviterede:  

Jesper Schäfer Munk, Susana Pajares Tosca, Bo Hagensten Møller, Thomas Sommer, Mette Gudman Henriksen, 

Merethe Sonne, Lasse Frendrup , Vibeke Pakkenberg, Christian Hjortgaard, Andreas Malmmose Johansen.  

Charlotte Valentin, Frank Hyldal, Anders Ramsing, Kasper Broeng, Lisbeth Berggren 

 

Bestyrelsesmødet finder sted på lærerværelset. 

 

Afbud: Bo, Thomas 

Referent: KB 

 

 

 
Dagsorden 
    Kl. Punkt Referat Opfølgning 

1 18.00 Dagsorden og godkendelse af referat fra 
sidste møde 

Det seneste referat er ikke kommet ud til alle, det sørger 

AR sker for asap.   

AR 

2 18.05 Hvem skriver og sikrer udsendelse af 
forældre-info ? 

Andreas skriver  

3 18.10 Gennemgang af hængepartier fra tidligere 
SB-referater 
 

Intet her  

4 18.15 Elevråd - Intet nyt  

 



Sager 



    Kl. Punkt Referat Opfølgning 

5 18.20 Rundering – overbygningsgangen 

 De lokaler som UU har eksisteret i er 
nu inddraget til skolen. Samtidig er der 
byttet rundt, således at mellemtrinnet 
er flyttet ned på overbygningsgangen – 
og overbygningen holder til op imod 
det tidligere UU 

 Vi tager en hurtig tur. 

- Bestyrelsen fik en rundvisningen  

6 18.40 Om skolebestyrelsesvalg 

 Status efter valgmøde d. 14/8 

 Valg af formand 

 Jesper har ikke længere børn på 
skolen og har trukket sig som 
formand. Der skal vælges formand 
for resten af valgperioden – dvs 
frem til nyvalg 1/10 - 2019. 

 Mette Gudmann genopstiller ikke til 
bestyrelsen. 

- Der skal vælges min. én 
forældrerepræsentant fra hver skole og 
syv i alt.    

- Der skal vælges 2 
medarbejderrepræsentanter, én fra hver 
skole.  

- De 2 elevrepræsentanter skal alene 
vælges fra Østervangsskolen.  
 

- Der var et mindre fremmøde til valgmødet 
og her er Susana listeejer.  
 

- Der er fortsat plads på listen, men flere 
forældre har meldt sig.  
 

- Dog er der ikke kommet repræsentant fra 
Vor Frue skole endnu.  
 

- Formand frem til den nye bestyrelse er 
trådt sammen er Susana Tosca.  

 
  

 

7 18.55 Forældremøder  

 Fordeling af forældrevalgte 
medlemmer fra skolebestyrelsen på 

- Der findes en lille folder vedr. 
forældrearbejdet.  

- KB orienterer lærerne fra 4. årgang om 

 



årets forældremøder. 

 13/8 – 7a&b (18.30) afholdt 

 15/8 – 7c (18.00) afholdt 

 20/8 – 4abc (17.00)  Susana  

 26/8 – 5ab (17.00) 

 29/8 – 0ab (17.00) 

 2/9 – 9abm (17.45) 

 3/9 – 2ab (17.00) 

 4/9 – 8abm ( 17.00) 

 5/9 – 1.a & 1.b (17.00) 

 1/10 – 3.b (17.00) 

 4/11 – 3.a (17.00) 

besøg fra Susana.  
- Susana udarbejder liste og sender til hele 

bestyrelsen.   



8 19.10 Forældreintra og AULA 

 Forældreintra og dens afløser. Der er 
en del forvirring omkring dette. Også 
for de nye forældre der ikke forstår 
hvad UNI login er og hvordan man kan 
oprette sig første gang etc etc. Vi vil 
gerne have en status og hurtigt 
overveje om der skal gøres noget 
informativt indsats. 

- Ved spørgsmål om Uni-login kan der 
henvises til forkontoret.  

- Der er ikke kommet nyt om AULA, så 
meldingen er fortsat den, at AULA bliver 
taget i brug fra uge 43.   

 

9 19.25 Status på bestyrelsens henvendelse til Skole-

og -børne udvalget vedr. budget. 

- Gennemgang af henvendelse udarbejdet 

af Andreas og Thomas.  
- Positiv tilbagemelding generelt set. To 

opmærksomheder: 1) Pointering af at 
kvaliteten af både elevernes trivsel og 
faglighed vil blive svækket. 2) 
Gennemlæses ift. trykfejl.  

- AR retter i henvendelsen og sender til 
Susana.  

- Susana sender henvendelsen til SBU  

 

10 19.40 Budgethøring vedr. budget 2020 

 Høringen af budget 2020 er gået i 
gang. Høringsperioden løber frem til 
13. september 2018.  

 Høringsmaterialet kan man finde på 
kommunens hjemmeside på 
www.roskilde.dk/budgethoering2020 

- Gennemgang og orientering af budgettet 
samt besparelseskataloget i 
høringsmaterialet 

- Bestyrelsen vurderer, at materialet er 
yderst ukonkret og mangler retning.  
Endvidere er mange af punkterne uden 
melding om økonomisk provenu. Der 
savnes politisk ambition på skoleområdet 
i almindelighed og om specialområdet i 
særdeleshed.   

- Christian, Susana og Anders udarbejder 
et forslag til høringssvar som medbringes 
på næste møde mhp. godkendelse og 
afsendelse.  

 

11 20.00 Skolens indsatser i dette skoleår.  Overordnet fokus har to ben:   

http://www.roskilde.dk/budgethoering2020


 Arbejde med teamsamarbejde 

 Arbejde med fagudvalg 

 God tone – færre magtkonflikter – bedre 
samtale anerkendende tilgang – mere løsning i 
klassen og i teamet – mindre på kontoret. 

 At give dem fagligheden – sikre den faglige 
tyngde og progression. 

 
Teamets arbejde: 

 Teampapir 

 Klassekonferencer, AKT konf, UPV konf 
Fagudvalg.  

 Liste over medlemmer 

 Fatlagte møder i søjlerne 

 Fælles intro 

 Fælles oplæg med Henrik Stockfleth 
Co-teaching – indskolingen 
Højskolen understøttende undervisning i bånd i 
udskolingen.  
Åben dans 5,6 og nu 7 
Musikken er kittet startende i 0. klasse og fortsætter 
i de kommende år mhp. dannelsen af et 
skoleorkester. 
Musik i udskolingen  

 Popup kor i udskolingen. 
Læseindsats 4. klasse Læsningens dag. 
Aula er fortsat udmeldt at starte i uge 43.  
Fravær ny skærpet lovgivning (15 % ulovligt fravær i 
kvartalet medfører underretningspligt fra skolen) 
Holde fast på formålet – elever der ikke kommer 
ender i skolevægring – et stigende problem 

 De små adfærdsændringer 

 Forældres opmærksomhed på isolation som 
ikke larmer 



 Underretninger 
T3 kortlægningsundersøgelse starter til efteråret.  

12 20.15 Forældrehenvendelse vedr. trafik. Skolen har 
fået en henvendelse fra en forælder vedr. 
parkeringsforhold. Fremlægges på mødet. 
Bestyrelsen drøfter henvendelsen. 

- Bestyrelsen gennemlæste og drøftede 
henvendelsen. Bestyrelsen fandt, at 
argumentationen for ikke at kunne gå fra 
den nuværende P-plads til skolen ikke 
gav anledning til yderligere behandling.  

- Kommer der en situation med en 
gangbesværet elev og/eller forælder, bør 
ledelsen lave konkrete anvisninger for 
den pågældende. Her gælder brug af 
handicapparkering ved rundkørslen samt 
div. ramper for at komme ind med evt. 
kørestol eller andre hjælpemidler.    

 

 

Orientering: 



    Kl. Punkt Referat Opfølgning 

13 20.30 Formanden    

14 20.35 Skoleledelsen 

 Skolestart 
o Elevtal 
o Nye klasser 

 

 Personale 

568 elever på skolen pt. Dog lidt færre elever i 
SFO, da der er rykket en stor årgang i 4. klasse 
og kommet en mindre ind i 0. klasse.  
 
Hele 12 nye klasser er startet op pr. 8. august 
som følge af nye klassedannelser på 4.-7. 
klassetrin – hertil 2 børnehaveklasser.  
 
Der er ansat 3 nye lærere på skolen. Én i 
indskolingen og to på mellemtrinnet. Skolen 
mangler dog fortsat en tysklærer og en 
barselsvikar. Begge stillinger til 
udskolingsafdelingen.  
Der er opslået stillingsopslag på begge stillinger 
og ansættelsessamtaler afvikles ultimo august 
(tyskstillingen) og medio september 
(barselsstillingen)  
 

 

15 20.50 Meddelelser fra andre Succeshistorie med brug af skolevenner fra 
Absalon skole. Skolevenner har mange gode 
ressourcer og vil gerne bidrage i klasserne.  
 
På sidste bestyrelsesmøde blev et 
undervisningsmateriale vurderet på baggrund af 
en forælders henvendelse og bekymring. 
Materialet gav ifølge bestyrelsen ikke anledning 
til at skolen skulle foretage sig yderligere. 

Forælderen er blevet underrettet og 
beslutningen er taget til efterretning.   

 

16 20.55 Eventuelt 

 Evaluering - Var der punkter vi kunne 
have undværet. 

  



 

Kommende møder: 
Dato Punkt/Tema Ansv 

August  Skoleårets start  

September  Redegørelse for skoleårets planlægning 

 Idræt og kropskultur 

  

 

Oktober  Ny bestyrelse: Rundvisning og præsentation 

 Ny bestyrelse: Konstituering af ny bestyrelse   

 

November    

Januar    

Februar  Erfaring med håndværk og design. 

  

 

Marts  Mødekalender for kommende skoleår  

  

 

April  Godkendelse af skolens budget for 2019  

  

 

Maj   

Juni    

 
 


